
 

Akademický senát 

Akademický senát 
Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 

www.faf.cuni.cz/as 

Zápis z 28. (mimořádného) zasedání Akademického 
senátu 

č. j. UKFaF/316843/2023 

konaného dne 14. 6. 2023 od 13:30 v místnosti A106 na kampusu, posléze od 14:00 v aule 
A105 společně s AS LF HK 

Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Hanusová Anna (on-line; bez práva 
hlasovat), dr. Hošťálková Anna, Mgr. Horáček Ondřej, Horny Matyáš, dr. Jančálková Pavla, 
Janovcová Hana, dr. Kastner Petr (od 14:00), Mgr. Kerda Marek, doc. Krátký Martin, dr. 
Kudláčková Zděnka, dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef (od 14:00), doc. Siatka Tomáš, Bc. 
Straková Jana, prof. Šatínský Dalibor (od 13:33), dr. Vokřál Ivan, doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš, doc. Kučera Radim, prof. Nachtigal 
Petr, prof. Nováková Lucie, prof. Zimčík Petr  
 
Hosté: prof. Králíčková Milena (on-line od 14:00), dr. Doleček Pavel (od 14:00), dr. Jirkovský 
Eduard, Mgr. Maňásek Martin (od 14:00), Mgr. Mašková Eliška (od 14:00), Mgr. Matějka 
Lukáš, Ing. Mikešová Veronika (od 14:00), Ing. Navrátilová Lucie (do 14:00), doc. Radocha 
Jakub (od 14:00), dr. Šnejdrová Eva (od 14:00) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Ivana Dvořáková  
 
Omluveni: Čech Petr, doc. Červený Lukáš, Fecske Peter, Khatibi Seyedmohammad, JUDr. 
Maleček Župčanová Jana 
 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Změna Pravidel pro organizaci studia na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové 
4. Informace o průběhu přípravy projektu MEPHARED 2 a jeho financování 
5. Projednání návrhu Smlouvy o dílo se zhotovitelem stavby, sdružením dodavatelů 

„Společnost MEPHARED – BAK & SYNER“, jako vítězem veřejné zakázky „MEPHARED 
2 – druhá etapa Kampusu Univerzity Karlovy v Hradci Králové – zhotovitel stavby“ 



6. Projednání návrhu Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo se společností MEPHARED – BAK & 
SYNER 

 
 
1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 13:30 zahájil 28. zasedání 
Akademického senátu. Na úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání a poděkoval 
za účast.  
 
Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Mgr. Marek 
Kerda a Mgr. Ondřej Horáček, zápis provedla Ivana Dvořáková. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 28. (mimořádného) zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu, 
doc. Krátký vyzval senátory ke vznesení připomínek či návrhů na jeho případnou změnu. 
Uvedl, že dojde věcně ke sloučení bodů 4, 5 a 6 do jediného bodu 4 tak, aby byla sjednocena 
výsledná usnesení AS FaF UK a AS LF HK. 
 
Ze strany senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí 
bodů, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 28. zasedání. 
 
 
3. Změna pravidel pro organizaci studia na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové 

Doc. Roh jako předkladatel poděkoval za účast na mimořádném zasedání a předal slovo doc. 

Kučerovi, který uvedl, že změny oproti dříve diskutovanému návrhu vznikly z připomínek 

Legislativní komise AS UK. Konkrétně se vyjádřil k vzešlým podnětům: 

• Jak to bude s konáním zkoušek v 1. a 2. úseku studia, resp. mohou studenti konat 

zkoušku z 1. úseku (ZS) i ve zkouškovém období 2. úseku (LS) a v září nebo budou muset 

počkat až na ZS 3. úseku?  

o Konání zkoušek ze zimního semestru v letním semestru je v souladu se 

Studijním a zkušebním řádem UK (Čl. 8 odstavec 3) a počítá s ním 

i harmonogram našeho akademického roku, tedy není žádná legislativní 

překážka. V období od 1. 9. do cca 23. 9. lze konat zkoušky za celý akademický 

rok. 

• Nebylo by možné článek 9 zrušit a přesunout jeho obsah k organizaci PGS studia (čl. 

17)? 

o Článek 9 zůstane, byl uveden na základě dřívějších připomínek Legislativní 

komise AS UK (konzultováno s právníky). 

• V příloze 1a je uvedeno: magisterský studijní program Farmacie vyučovaný v anglickém 

jazyce – nebylo by vhodnější, aby tento název byl v angličtině, jako je tomu 

u navazujícího magisterského programu Pharmaceutical Sciences, resp. v obou 

jazykových mutacích? 



o Název studijního programu Farmacie s jazykem výuky čeština a angličtina byl 

takto akreditován, takže v tomto tvaru by měl být reflektován. 

• Příloha 2e – máme ještě nějaké studenty oboru Odborný pracovník v laboratorních 

metodách, kteří zahájili studium dříve než v akademickém roce 2020/2021? Pokud ne, 

tak lze část 2e zrušit. 

o Informace ke studijnímu oboru Odborný pracovník v laboratorních metodách 

musí zůstat, protože SO stále eviduje 2 osoby v tomto studijním oboru. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy, bylo proto přistoupeno rovnou k hlasování.  

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK schválil návrh Pravidel pro organizaci studia 

na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové a doporučuje jeho předložení ke schválení 

Akademickému senátu Univerzity Karlovy. 

 

Předsednictvo AS FaF UK vyhlásilo krátkou přestávku do 14:00 na občerstvení a přesun do 

auly A105 na navazující část zasedání společnou s AS LF HK. Doc. Krátký poděkoval všem 

přítomným za účast na první části mimořádného zasedání. 

 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:03 zahájil navazující část zasedání 

AS FaF UK společně s AS LF HK. Přivítal senátory, vedení obou fakult, hosty zasedání, zejména 

pak hosty z řad zástupců vedení UK – prorektora pro strategickou spolupráci a rozvoj PhDr. 

Pavla Dolečka, Ph.D., kvestora Mgr. Martina Maňáska a J. M. rektorku Univerzity Karlovy prof. 

MUDr. Milenu Králíčkovou, Ph.D. (připojenou on-line).  

Doc. Krátký dále upřesnil technickou a procedurální stránku společného zasedání (zejména 

ohledně hlasování a usnesení). Doc. Krátký konstatoval, že AS FaF UK má již schválený 

program zasedání a určené skrutátory, poté předal slovo předsedovi AS LF HK doc. Radochovi. 

Doc. Radocha přivítal všechny přítomné vč. on-line připojených účastníků a vyzval členy AS LF 

HK k hlasování ohledně schválení skrutátorů a programu zasedání. Oba body byly AS LF HK 

schváleny.  

 

Před samotným projednáváním hlavního bodu zasedání předal doc. Krátký slovo J. M. paní 

rektorce prof. Mileně Králíčkové. 

Paní rektorka poděkovala za prostor k vyjádření a pozdravila oba senáty. Vyjádřila dík vedení 

obou fakult, oběma senátům i zástupcům fakult v AS UK za spolupráci na projektu MEPHARED 

2. Dále sdělila informace ke komponentě z NPO Výstavba hradeckého kampusu, kterou se za 

poslední týdny podařilo díky jednáním navýšit, a to o celkovou částku 5,1 mld. Kč. Paní 

rektorka se rozloučila s tím, že se těší na další spolupráci. 

 
 

4. Smlouva o dílo se zhotovitelem stavby, sdružením dodavatelů „Společnost MEPHARED 
– BAK & SYNER“, jako vítězem veřejné zakázky „MEPHARED 2 – druhá etapa Kampusu 
Univerzity Karlovy v Hradci Králové – zhotovitel stavby“ a Dodatek č. 1 k této smlouvě 

 

Doc. Krátký předal slovo děkanům fakult jako předkladatelům bodu. 



Děkan Lékařské fakulty v Hradci Králové prof. Manďák poděkoval za vyhovění žádosti o toto 

mimořádné společné zasedání obou AS. Sdělil, že dostavba Kampusu je velmi důležitým 

krokem pro obě fakulty a podotkl, že předložený návrh je vyústěním již pět let trvající usilovné 

práce.  

Děkan Farmaceutické fakulty v Hradci Králové doc. Roh přidal poděkování panu prorektorovi 

a panu kvestorovi za osobní účast na společném zasedání obou AS v Hradci Králové a uvedl, 

že projekt je velkým závazkem, ale i velkou příležitostí pro budoucnost fakult i regionu. 

 

Doc. Radocha předal slovo programové manažerce týmu MEPHARED 2 Ing. Mikešové, která 

postupně podala informace o průběhu přípravy projektu MEPHARED 2 a jeho financování, 

představila návrh Smlouvy o dílo i návrh Dodatku. 

Ing. Mikešová nejprve připomněla důležité milníky projektu, jako např. vydání územního 

rozhodnutí (březen 2021), vydání stavebního povolení (duben 2022), schválení registrace akce 

Centrální budovy na MŠMT (září 2022) a vyhlášení VZ na generálního dodavatele stavby (říjen 

2022).  Dále představila plánovaný časový harmonogram dalších kroků realizace, kdy zahájení 

výstavby je plánováno na červenec 2023 a její dokončení na červen 2026.  

 

Následně uvedla informace k očekávaným finančním nákladům projektu a zdrojům 

financování. Očekávané náklady na obě budovy (budovu fakult a centrální budovu) včetně 

nezpůsobilých výdajů jsou celkem 7 386 mil. Kč. Výstavba bude financována především z NPO 

komponenta 3.2.4, kde se očekává navýšení, dále z nově vytvořené komponenty 3.4 a 

programu MŠMT 133 240. Celková předpokládaná výše dotačních programů je 6 250 mil. Kč. 

Z toho vyplývá, že celkový podíl UK na realizaci projektu MEPHARED 2 v letech 2018–2026 by 

činil celkem 1 136 mil. Kč.   

     

Ing. Mikešová dále sdělila informace k předložené Smlouvě o dílo a Dodatku č. 1. 

 

• Smlouva o dílo – zásadní body změněné verze oproti původně schválenému 

dokumentu z května 2022 na základě připomínek z MŠMT. 

o Doplnění výhrady podle §100 odst. 1 Zákona o zadávání veřejných zakázek 

(pokud neobdržíme dostatečnou dotaci, můžeme projekt zmenšit/zrušit). 

o Ukončení projektu, resp. termín kolaudace (dojde-li ze strany MŠMT ke 

zjednodušení podmínek a nebude-li trvat na kolaudaci v termínu 06/26, 

můžeme i my vyjít vstříc dodavateli a termín prodloužit). 

• Dodatek č. 1 – položky v rozsahu 61,5 mil. Kč bez DPH přesunuty z rozpočtu Centrální 

budovy do rozpočtu Budovy fakult kvůli chybnému zařazení ze strany projektanta. 

Nemění se však celková cena. 

 

Doc. Krátký poděkoval Ing. Mikešové a předal slovo prorektorovi Dolečkovi. 

Dr. Doleček nejprve poděkoval děkanům a projektovému týmu za intenzivní spolupráci a 

komunikaci. Následně nastínil výstupy analýz investic zpracovaných po jeho nástupu 

do funkce v únoru 2023: 

• UK čekají v následujících 4 letech investice do klíčových staveb pro rozvoj ve výši 

přesahující 14 mld. Kč, kdy výstavba kampusu MEPHARED 2 je jedním z prioritních 

projektů UK. Z tohoto důvodu byla nastavena opatření (např. otevření Principů 



za účelem navyšování fondu na investiční rozvoj fakult a dalších součástí, tzv. 

„Mikuláš“), řešeny otázky možnosti kofinancování, otevřena diskuze s MŠMT o úhradě 

DPH aj. tak, aby byla eliminována potřeba vnějšího financování projektů. 

 

Doc. Krátký po tomto sdělení otevřel diskuzi. 

 

Prof. Krejsek (člen AS LF HK a AS UK) se nejprve dotázal, jak velkou část z uvedené částky 14 

mld. Kč bude nutné kofinancovat ze strany UK. 

Dr. Doleček odpověděl, že podíl závisí na tom, v jakém typu výzvy se daný projekt realizuje, 

ale obecně by se mělo jednat o částku ve výši zhruba 3 mld. Kč. 

Prof. Krejsek se dále dotázal k plnění fondu „Mikuláš“ a zda UK počítá i s jinými zdroji 

financování, např. zmínil fakultní fondy.  

Dr. Doleček upřesnil, že fond „Mikuláš“ nemá pokrýt celou kofinancovanou částku, slouží 

k eliminaci nutnosti půjčit si prostředky komerčně. K mezifakultním půjčkám sdělil, že ta 

možnost tu je, ale taková varianta by vycházela z bilaterálních jednání daných děkanů. 

Prof. Krejsek poděkoval za poskytnuté informace a Ing. Mikešové za její práci. Závěrem uvedl, 

že ačkoli byl dříve skeptický, nyní žádá senátory o podporu návrhu. 

 

Prof. Manďák a doc. Roh požádali o kladné hlasování s ohledem na stav současných budov 

obou fakult a velkou příležitost, kterou projekt MEPHARED 2 představuje. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy, bylo proto přistoupeno k hlasování.  

 

Hlasování AS FaF UK: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty v Hradci Králové projednal návrh Smlouvy 

o dílo se zhotovitelem stavby, sdružením dodavatelů „Společnost MEPHARED – BAK & 

SYNER“, jako vítězem veřejné zakázky „MEPHARED 2 – druhá etapa Kampusu Univerzity 

Karlovy v Hradci Králové – zhotovitel stavby“, a souhlasí s uzavřením smlouvy. 

 

Hlasování AS FaF UK: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty v Hradci Králové projednal návrh Dodatku č. 

1 ke Smlouvě o dílo se zhotovitelem stavby, sdružením dodavatelů „Společností MEPHARED 

– BAK & SYNER“ a s uzavřením Dodatku č. 1 souhlasí. Předmětem Dodatku je výlučně přesun 

položek Oceněného výkazu výměr z části Díla Novostavba Centrální budovy do části Díla 

Novostavba Budovy fakult. Dodatkem se mění cena jednotlivých částí Díla, celková cena Díla 

se nemění. 

 

Následně hlasoval také AS LF HK, který rovněž souhlasil s uzavřením navržené Smlouvy o dílo 

i Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo.  

 

Závěrem doc. Roh, prof. Manďák, pan prorektor Doleček i pan kvestor Maňásek poděkovali 

za jednoznačné hlasování a podporu tak silným mandátem. 

 

Doc. Radocha a doc. Krátký poděkovali všem přítomným i on-line připojeným za účast a doc. 

Krátký v 15:10 ukončil 28.  zasedání AS FaF UK. 



 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 21. 6. 2023. 

 

 

 

 

 

 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 28. (mimořádném) zasedání konaném dne 14. června 2023 

 

Usnesení 28-1: AS FaF UK schválil program 28. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 28-2: AS FaF UK schválil návrh Pravidel pro organizaci studia na farmaceutické 

fakultě v Hradci Králové a doporučuje jeho předložení ke schválení 

Akademickému senátu Univerzity Karlovy. 

Usnesení 28-3: Akademický senát Farmaceutické fakulty v Hradci Králové projednal 

návrh Smlouvy o dílo se zhotovitelem stavby, sdružením dodavatelů 

„Společnost MEPHARED – BAK & SYNER“, jako vítězem veřejné zakázky 

„MEPHARED 2 – druhá etapa Kampusu Univerzity Karlovy v Hradci 

Králové – zhotovitel stavby“, a souhlasí s uzavřením smlouvy. 

Usnesení 28-4: Akademický senát Farmaceutické fakulty v Hradci Králové projednal 

návrh Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo se zhotovitelem stavby, sdružením 

dodavatelů „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a s uzavřením 

Dodatku č. 1 souhlasí. Předmětem Dodatku je výlučně přesun položek 

Oceněného výkazu výměr z části Díla Novostavba Centrální budovy do 

části Díla Novostavba Budovy fakult. Dodatkem se mění cena 

jednotlivých částí Díla, celková cena Díla se nemění. 

 

 

Zapsal:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:   doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


